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8 БЕРЕЗНЯ — МІЖНАРОДНИЙ ЖІНОЧИЙ ДЕНЬ

Є на ремонтно-механічному заводі Східного гір-
ничо-збагачувального комбінату, а точніше — на його
електроремонтній дільниці, робота, підвладна лише
жіночим рукам. Йдеться про ремонт дрібних електро-
двигунів. 

«Завдяки точності, продуманості кожного руху,
старанності, скрупульозності, які властиві жінкам,
нова обмотка на дрібних двигунах має бездоганний
вигляд, — каже старший майстер дільниці Воло-
димир Гаєвський. — Ремонтом обмоток електродви-
гуна займаються і чоловіки, але вони націлені на
великогабаритне устаткування, дрібні ж екземпляри
довіряють жіночим рукам. Або взяти, здавалося б,
таку дрібницю, як благоустрій робочого місця: там, де
трудиться прекрасна половина, — комфорт і зати-
шок. Та й нам, чоловікам, від цього стає приємніше».

У день весняного свята — 8 Березня Володимир
Анатолійович адресував найтепліші поздоровлення
всім жінкам, побажав їм здоров’я, а ще — залишати-
ся такими ж квітучими, веселими і життєрадісними!

На знімку Михайла СТЕПАНЯНА (зліва-нап-
раво): працівниці електроремонтної дільниці
Наталія КОВАЛЕНКО, Олена БАКУМ, Ольга
СУПЕРЕКА, Лідія ВОЩИЛІНА (бригадир), Тетяна
ОСНОВЕНКО, Наталія ЗИМОГЛЯД, Віра ПЛАТАШ,
Тетяна ЛЕЩЕНКО.

ЗВІТИ І ВИБОРИ: НА ЗАВЕРШАЛЬНОМУ ЕТАПІ

ВП ХАЕС: профлідер на своєму місціВП ХАЕС: профлідер на своєму місці
Звітно-виборна конференція первинної профспіл-

кової організації відокремленого підрозділу «Хмель-
ницька АЕС» утретє поспіль підтвердила лідерство
Михайла Володимировича Гука. За надання йому
повноважень голови профкому ХАЕС профорганізації
проголосували одноголосно. На попередньому етапі
висунення кандидатів не знайшлося сміливця, гідного
конкурувати з ним, а відтак і звичної для нашої органі-
зації боротьби. Тож на конференції звітував профком
за проведену роботу, ревізійна комісія (голова В.
Рубас) доповіла про результати фінансової діяльності,
далі розглядався і затверджувався «Кошторис надход-
жень та витрат первинної профспілкової організації
ХАЕС за 2011 рік» і трохи поспіх схвалювався кошторис
на поточний рік. 

Голова первинної проф-
спілкової організації ВП
«Хмельницька АЕС» М.В. Гук
відзвітував про роботу проф-
спілкового комітету Хмель-
ницької АЕС за період з 16
березня 2007 по 15 лютого
поточного року, хоча основ-
ний наголос, звичайно ж,
було зроблено на подіях від
минулорічної конференції.
Зокрема, він зазначив, що
нині профспілкова організа-
ція ХАЕС налічує 5940 членів
профспілки, серед яких пра-
цівників ВП ХАЕС — 5133,
працівників спорткомплексу
і КДЮСШ первинної про-
форганізації ХАЕС — 54,
п’ять штатних працівників

профкому, 695 непрацюю-
чих пенсіонерів ХАЕС та 13
колишніх працівників агро-
промислового комплексу і
тепличного господарства,
які перебувають у декретній
відпустці. У складі організа-
ції 2203 жінки, 1359 осіб
віком до 35 років.

Профспілкову організа-
цію очолював профком, об-
раний у квітні 2007 року у
складі 16 осіб. Після виходу зі
складу профкому 2008 року
Анни Сотникової і у 2009-му
— Сергія Ростовцева про-
фком налічував 14 осіб.

У структурі первинної
профорганізації Хмельни-
цької АЕС 34 профспілкові

ланки першого рівня, тобто
цехкоми, та 111 ланок дру-
гого рівня — профгрупи.

За звітний період про-
ведено 249 протокольно
оформлених засідань про-
фкому, на яких розгляну-
то понад 3000 питань, що 
безпосередньо стосуються
життєдіяльності підприєм-
ства, інтересів кожного пра-
цівника.

Далі промовець охарак-
теризував діяльність 13 ко-
місій при профспілковому
комітеті, які з допомо-
гою голів цехових комітетів 
та профспілкового активу
докладали великих зусиль з
охорони праці (голова Олек-

сандр Борцов); організаційно-
масової діяльності та інфор-
мації (Людмила Гуц); по робо-
ті з оперативним персоналом
(Андрій Данилюк); з правово-
го захисту (Юрій Ковальчук); 
з організації оздоровлення
(Наталія Коломійчук); із соці-
ально-економічного розвит-
ку (Дмитро Міщенко); з фіз-
культурно-масової роботи
(Степан Пенчук); по роботі з
молоддю (Віталій Пятковсь-
кий); з культурно-масової ро-
боти (Олена Романова); з
соціального захисту (Олег
Тищук); з реформування за-
робітної плати і структурних
змін (Олена Хоменко);
(Закінчення на 2-й стор.)

Наприкінці лютого відбувся V з’їзд Організації молоді Атомпрофспілки, у роботі якого взяв участь Голова

Атомпрофспілки України Валерій МАТОВ, на знімку — у центрі, разом з делегатами молодіжного 

проффоруму. (Докладніша інформація буде.)

Від щирого серця вітаю Вас з прекрасним та світлим весняним святом — 
8 березня!

Як відомо, святкування Міжнародного жіночого дня стало можливим завдяки
профспілкам і солідарності жінок усього світу. 

У Атомпрофспілці близько 40% її співчленів — це жінки, багато із них є незамін-
ними працівниками організаційних ланок. Але ця робота для них не питання прес-
тижу, адже самою природою у жінках закладена турбота про долю інших людей,
бажання захищати, допомагати тим, кому важче, кого спіткала біда.

Наші берегині енергійно й невтомно трудяться у різних сферах народного гос-
подарства, є справжніми професіоналами своєї справи, допомагають долати будь-
які труднощі повсякдення, творять довкола себе атмосферу добра і злагоди.

Наші жінки — мудрі хранительки сімейного вогнища, ніжні, чуйні й довготерпели-
ві матері, незрівнянні дружини, які щодня дбають про нас, чоловіків, виховують дітей.

Доземний уклін Вам, представниці найпрекраснішої і найдорожчої половини
людства, за Ваш величний і багатогранний подвиг жіноцтва. Ми всіляко сприятиме-
мо тому, щоб Ви повсякчас почувалися захищеними, щоб розширювалися Ваші
права й можливості, зростав соціальний статус, щоб Ви завжди почувалися гарни-
ми й упевненими у завтрашньому дні.

Рідні та милі наші жінки — матусі, бабусі, дружини, донечки, сестри, внучечки,
колеги — хай збудуться ваші найсокровенніші мрії, хай невичерпною буде пречиста
криниця вашої долі, нехай заслужена людська шана і вдячність, родинне благопо-
луччя додають Вам життєвої снаги, душевного спокою та радості.

З Весною Вас. Щастя і кохання!
З глибокою шаною 

Голова Атомпрофспілки України Валерій МАТОВ

Дорогі, славні жінки, наші відповідальні й активні односпілчанки!
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ЗВІТИ І ВИБОРИ: НА ЗАВЕРШАЛЬНОМУ ЕТАПІ

ВП ХАЕС: профлідер на своєму місціВП ХАЕС: профлідер на своєму місці
(Закінчення.

Початок на 1-й стор.)
житлово-побутових питань
(Вадим Яхимович) та по
роботі з дітьми і шефській
роботі (голову після кількох
спроб на звітних конферен-
ціях обрати не вдалося).

Михайло Володими-
рович запевнив, що діяль-
ність усіх комісій була рег-
ламентована відповідними
«Положеннями…» про ко-
місії, що розроблені і зат-
верджені профспілковим
комітетом. Робота профко-
му і профспілкової органі-
зації проводилася згідно з
планом роботи. Постійно
велася робота з удоско-
налення діяльності комісій
профспілкового комітету. 

Основними напрямами
роботи профспілкового ко-
мітету за звітний період
були: контроль за дотри-
манням на підприємстві
законодавства України про
працю; контроль виконання
умов Колективного догово-
ру; розробка і впроваджен-
ня пропозицій з його вдос-
коналення і додатків.

Була опрацьована знач-
на кількість розпорядчих
документів по ВП «Хмель-
ницька АЕС», графіків робо-
ти персоналу, перевірялися
та надавалися зауваження
до посадових інструкцій,
надавалися пропозиції та
погоджувалися спільні рі-
шення по внесенню змін і
доповнень до Колектив-
ного договору. Як приклад
промовець назвав прийня-
тий наприкінці 2011 року
Колективний договір ДП
НАЕК «Енергоатом» на
2012—2013 роки, в якому
своє позитивне вирішення
знайшли питання, що ак-
тивно порушувалися са-
ме трудовим колективом
ХАЕС, а саме: блок питань
щодо аварійних форму-
вань, в якому серед питань
захисту персоналу з’яви-
лася і фінансова моти-
ваційна складова — 3%
щомісячної доплати до
тарифної ставки чи посадо-
вого окладу для членів цих
формувань; зроблено крок
у напрямі зменшення роз-
риву в рівні заробітної плати
непромперсоналу, що пра-
цює на проммайданчику, і
промислового виробничого
персоналу, врегульована
пропозиція оперативного
персоналу з проведення
щорічного перегляду доп-
лати за ліцензування, ген-
дерні питання тощо. 

У результаті спільних з
адміністрацією дій стабі-
льно зростає рівень за-
робітної плати, зазначив
доповідач, і висловив жаль,
що не в силах профспілко-
вого комітету й адміністра-
ції зупинити зростання цін
на основні продукти, това-
ри і послуги. «Навіть під
час реалізації антикризо-
вих заходів, коли діяла
заборона на підвищення
заробітної плати, ми дома-
галися її реального пое-
тапного зростання, — кон-
статував Михайло Воло-
димирович. — Рішенням
минулорічної звітної конфе-
ренції профспілковому комі-
тету ставилося завдання
на вирішення з адміністра-
цією питання про збіль-
шення фонду оплати праці
в 2011 році для забезпе-
чення щомісячної премії
персоналу і премії до про-
фесійного свята. Результат
минулого року відомий (по-
точна премія, премія до 15-
річчя Компанії, премія до
професійного свята) —
замість 347 млн. планово-
го фонду оплати праці йо-
го фактичне виконання
становило 399 млн. А рі-
шення про підняття щомі-
сячно на два відсотки
тарифної ставки і посадо-
вих окладів, починаючи з

березня 2012 року, дасть
можливість підвищити ок-
лади за 2012 рік майже на
31 відсоток. 

А головною перемогою
звітного періоду вважаю
зупинку процесів реорга-
нізації в ДП НАЕК «Енерго-
атом», що дозволило збе-
регти в колективі майже
1000 працівників—членів
профспілки. Хочу подяку-
вати ще раз за це гене-
ральному директору ВП
ХАЕС Миколі Сергійовичу
Панащенку».

Аналізуючи 2011 рік,
голова профкому ХАЕС
зазначив, що тяжка фінан-
сова ситуація супроводжу-
вала колектив. Відсутність
коштів призводила до нап-
ружених моментів у питан-
нях виплати матеріальної
допомоги членам проф-
спілки, оздоровлення пер-
соналу, літнього дитячого
оздоровлення, виплати
заробітної плати персона-
лу спорткомплексу і комп-
лексної ДЮСШ (допущено
дві затримки). Зокрема, за
путівки в дитячі оздоровчі
табори та санаторно-ку-
рортні заклади Криму з про-
фкомом розраховувалися
лише на початку 2012 року. 

Звертаючись до при-
сутнього на конференції
Голови Атомпрофспілки
Валерія Олексійовича Ма-
това, промовець зажадав
узяти під особистий конт-
роль питання перерахуван-
ня коштів профспілковому
комітету Хмельницької АЕС
і не допустити у 2012 році
фінансування профспілко-
вих програм за залишко-
вим принципом, адже в
складі первинної профор-
ганізації ХАЕС існує уні-
кальна структура — спорт-
комплекс та КДЮСШ.

Голова профкому за-
значив, що матеріальну
допомогу з коштів проф-
спілкового бюджету за
звітний період отримали за
2007—2011роки 2645 осіб
на суму 3978150 гривень. 

У випадках, коли суми
на лікування становили де-
сятки тисяч гривень (он-
кологічні захворювання,
складні оперативні втру-
чання, імплантація донор-
ських та штучних органів
тощо), профком звертався
по допомогу у профспілко-
вий комітет Компанії і ЦК
Атомпрофспілки, і жодного
разу не отримали відмови.

«У контексті цього пи-
тання вкотре звертаюся до
колективу з пропозицією
про розробку і впровад-
ження програми добро-
вільного медичного страху-
вання. Це світовий досвід,
альтернативи йому немає.
А профком медична стра-
ховка працівників звіль-
нить від розгляду заяв про
ангіни, грипи й апендици-
ти і дозволить надавати
реальну фінансову допо-
могу для тих членів проф-
спілки, чиї затрати на ліку-
вання перевищують межі
страхових сум. Але нам
потрібно, можливо, не зов-
сім популярне рішення —
після розробки та впровад-
ження програми медично-
го страхування заяви на
медичну допомогу при-
ймати лише у застрахо-
ваних працівників, як це 
вже зробили наші колеги 
із Запорізької та Южно-
Української АЕС».

Зупинився промовець і
на проблемах літнього оз-
доровлення дітей. Спільно
з профспілковим коміте-
том ДП НАЕК за звітний
період оздоровлено в ди-
тячих оздоровчих таборах
2809 осіб на загальну суму
7003929 гривень. Він вис-
ловив слова щирої подяки
усім, хто брав участь у
вирішенні цього важливого
питання: комісії по роботі з

дітьми і шефській роботі,
керівництву і персоналу
транспортного цеху, керів-
ництву і медичному персо-
налу спорткомплексу. 

За звітний період та-
кож оздоровлено 10585
працівників ВП ХАЕС та
членів їх сімей. У санаторі-
ях і пансіонатах відпочили
8637, по путівках вихідного
дня — 1948. На зазначені
цілі витрачено майже 45
мільйонів гривень, з-поміж
яких майже дев’ять міль-
йонів потрачено на 1535
осіб минулого року.

Головною проблемою з
оздоровлення персоналу
голова профкому Хмель-
ницької АЕС вважає «недос-
татнє фінансування цього
напряму роботи, «стабіль-
ні» протягом 5-ти років
4047000 гривень у кошто-
рисі соціального розвитку
ДП НАЕК «Енергоатом» та
без врахування значного
зростання цін на путівки 
і, звичайно ж, відсутність
власного санаторію-профі-
лакторію». Михайло Воло-
димирович висловив спо-
дівання, що будівництво
власного санаторію-профі-
лакторію буде вирішено з
початком будівництва 3-го і
4-го блоків ХАЕС.

Ще один напрям діяль-
ності профспілкового ко-
мітету — фізкультурно-
масова робота. 

Поєднання зусиль ко-
місії профспілкового комі-
тету, колективу спорткомп-
лексу «Енергетик» первин-
ної профорганізації ХАЕС,
колективу КДЮСШ первин-
ної профорганізації атом-
ної електростанції і унікаль-
на серед АЕС України
структура (тренерсько-
методичний персонал пе-
редано в структуру про-
фкому) дає можливість
досягати видатних резуль-
татів, залучати до активних
занять фізичною культурою
і спортом значну кількість
працівників ХАЕС, їх дітей,
жителів міста Нетішина.

Спортивні досягнення
є візиткою і гордістю ХАЕС.
За 15-річну історію існуван-
ня ДП НАЕК «Енергоатом»
одинадцятьом спортсме-
нам присвоєно найвище
спортивне звання «Зас-
лужений майстер спорту
України». З-поміж них де-
сять — вихованці нетішин-
ського спорту. Минулоріч
це високе звання за пере-
могу на чемпіонаті світу
присвоєно самбісту Івану
Васильчуку. 

Повертаючись до про-
блем, голова первинної
профспілкової організації
Хмельницької АЕС Михай-
ло Гук зазначив, що з року
в рік переходить зі звітного
періоду в поточний мізер-
не і вочевидь недостатнє з
огляду на перспективи
будівництва Х-3, Х-4 фі-
нансування житлового бу-
дівництва. Він запропону-
вав від імені конференції
вкотре звернутися до 
президента Компанії про 
збільшення лімітів фінан-
сування на капітальне бу-
дівництво. А наостанок
подякував усім за плідну
роботу, усім, хто протягом
звітного періоду допома-
гав профспілковому комі-
тету, вказував на помил-
ки, надавав конструктивні
пропозиції щодо вирішен-
ня різноманітних питань. 

Конференція, зважаю-
чи на конструктив у роботі
профкому ХАЕС, чималі
здобутки, визнала роботу
профспілкової організації
«задовільною», а згодом
одноголосно переобрала
на новий, тепер уже третій
термін поспіль, головою
організації Михайла Во-
лодимировича Гука. 

Зовсім інакше розви-
валися події щодо виборів

його заступника. У минулу
каденцію їх було на почат-
ковому етапі два: Сергій
Ростовцев, який вийшов
на пенсію і на його місце
вирішено було не обирати
нову людину, та Людмила
Малько. На профспілкових
зборах у підрозділах від-
зразу п’ять кандидатур
були висунуті кандидатами
у заступники голови проф-
спілкового комітету ХАЕС.
Це Ю.Ковальчук, С.Іва-
нова, В.Гончар, Л.Малько і
В.Пятковський. Вирішено
було рейтинговим голосу-
ванням визначити двох
лідерів цих виборних пере-
гонів і між ними назва-
ти переможця. При цьому
кращий має подолати
число 205, тобто більше
половини голосів делега-
тів конференції. У другий
тур пробилися старожил
профкому Л.Малько та
представник Ради органі-
зації молоді, у недавньому
її керманич, В.Пятковсь-
кий. Коли ж порахували
голоси після другого туру,
виявилося, що потрібної
половини плюс один голос
не набрав ніхто. В цій колі-
зії шукали різні варіанти
виходу з ситуації, аж поки
не були запропоновані на
посаду нові кандидатури. 

Саме на цьому етапі
більшістю голосів заступ-
ником обрано О.Борцова.
Далі за таким же принци-
пом обирали членів про-
фкому. Зійшлися на тому,
що їх має бути тринадцять:
за напрямами, які «культи-
вуються» у первинній про-
форганізації. 

Відтак новий склад
профкому має такий виг-
ляд: голова Михайло Во-
лодимирович Гук, його
заступник Олександр Бор-
цов, голови вище названих
структурних одиниць: го-
лова комісії з соціаль-
но-економічного розвитку
Дмитро Міщенко, голова
комісії по роботі з молоддю
Леонід Волков та голова
комісії по роботі з опера-
тивним персоналом Ан-
дрій Данилюк, решта голів
комісій: по роботі з дітьми і
шефській роботі Людмила
Малько, з організаційно-
масової роботи та інфор-
мації Людмила Гуц; з 
правового захисту Іван
Кривоконь, з організації
оздоровлення членів проф-
спілки Наталія Коломійчук;
з фізкультурно-масової ро-
боти Степан Пенчук; з куль-
турно-масової роботи Оле-
на Романова; з соціально-
го захисту Олег Тищук; з
реформування заробітної
плати і структурних змін
Олена Хоменко; з житлово-
побутових питань Вадим
Яхимович та з охорони
праці Сергій Кусков.

Шляхом відкритого го-
лосування обрано головою
ревізійної комісії Володи-
мира Рубаса. Членами ре-
візійної комісії стали Віктор
Зуєв, Юрій Квятковський,
Наталія Панасюк, Микола
Чирук та Андрій Якимів.

До складу профкому
ДП НАЕК «Енергоатом» на
2012—2017 роки, відповідно
до наданої квоти, висунуто
Михайла Володимировича
Гука, Андрія Васильовича
Данилюка та Дмитра Вале-
рійовича Міщенка 

До складу ЦК Атомп-
рофспілки — Михайла
Володимировича Гука,
Олександра Миколайо-
вича Богуша і Олексія
Васильовича Синюту. 

Профспілковому комі-
тету надано право обрати
делегатів на звітно-вибор-
ну конференцію первинної
профорганізації ДП НАЕК
«Енергоатом» і делегатів
на V З’їзд Атомпрофс-
пілки. 

Віктор ГУСАРОВ

ФИЛОСОФИЯ
ставит под угрозу 

Конференции трудового
коллектива государственно-
го научно-производствен-
ного предприятия «Цир-
коний» и отчетно-выборная
профсоюзная собрали поч-
ти 100% делегатов — 58
человек, являющихся од-
новременно участниками
двух собраний. 

В работе конференций
приняли участие Пред-
седатель Атомпрофсоюза 
Украины Валерий Матов, 
заместитель директора про-
фильного департамента —
начальник управления Ми-
нэнергоугля Украины Петр
Чернов, Представитель Атом-
профсоюза в Днепрод-
зержинской объединенной 
организации Тамара Фе-
доренко, представители об-
ластной и районной госад-
министраций.

Организаторы конфе-
ренций обошлись миниму-
мом рабочих органов, из-
брав только председателя и
секретариат.

Конференция трудового
коллектива рассмотрела
три вопроса: об итогах
выполнения двухсторонних
обязательств Коллектив-
ного договора за 2011 год, о
заключении такого доку-
мента на 2012-й и выборах
членов комиссии по инди-
видуальным трудовым спо-
рам.

По первому пункту повес-
тки дня отчитывался и. о.
генерального директора
предприятия Николай Ше-
кутин, он сразу предупре-
дил, что поставлен в нес-
колько сложное положение,
потому что в отчетном пе-
риоде нынешняя админи-
страция работала из 12
месяцев всего три. Поэтому
не будет говорить о том,
чем, так сказать, обуславли-
валась деятельность руко-
водства предприятия. Прос-
то факты, как они есть на
сегодня, отметил доклад-
чик. Значит, 2011 год — был
одним из самых сложных за
время существования ГНПП
«Цирконий», прежде всего,
тем, что согласно постанов-
лению Кабинета Министров
Украины от 24.01.2011 года 
№  37, ГНПП «Цирконий» по-
пало в перечень предприя-
тий-банкротов и предприя-
тий, имеющих отрицате-
льный баланс по итогам 
трех лет. И со II квартала 
бюджетное финансирова-
ние было остановлено. По I
кварталу профинансирова-
но 1 млн. 300 грн., все ос-
тальные средства пошли за
счет хоздеятельности, а так-
же продажи отраслевого
резерва, в частности 2,7 т
гафния. Пока предприятие-
заказчик не рассчиталось с
министерством за этот гаф-
ний. 

Всего в прошлом году
произведено товарной про-
дукции, услуг посторонним
организациям в сумме 16
млн. 305 тыс. грн., это 64%
от запланированного. При
этом фактический объем
товарной продукции соста-
вляет 13 млн. 401 тыс. грн.,
или 59,8% к плану.

Причина такого низкого
выполнения производст-
венного плана состоит в
том, что в 2011 году мы не
смогли разместить заказы
на производство диоксида
циркония, как предполага-
лось, с Россией.

На сегодня у нас основ-
ной контракт, который обес-
печивает поступление на



предприятие 1 млн. 200 грн.
ежемесячно за передел
(металлический гафний и
лигатура марки ГФН-10), 
с фирмой «Фирротрейд».
Мощности наши, конечно,
выше, но заказы пока ос-
таются прежними. Это да-
вальческий контракт, под
который фирма поставляет
сырье и реагенты, и практи-
чески это один из немногих
вариантов, когда еще мож-
но нормально работать.

Во второй половине го-
да остро встал вопрос по
выплате заработной платы,
проплате за энергоресурсы.
И положение предприятия в
зимнее время становилось
критическим, наступали мо-
розы. Благодаря тому, что
нашлись ресурсы в мини-
стерстве, неиспользован-
ные бюджетные средства,
удалось получить госфина-
нсирование предприятия в
сумме 12 млн. 970 тыс. грн.
Таким образом и зарплата,
и энергоплатежи были осу-
ществлены 29 декабря 2011
года. Что позволило зак-
рыть задолженность по зар-
плате полностью за год во
всех подразделениях пред-
приятия и прожить январь
2012 без особых проблем. 

Понятно, что данная ра-
бота была неритмичной,
рваной. Летом, осенью у нас
было очень напряженное
время, усугубленное боль-
шими перерывами с плате-
жами по зарплате.

Работы по реализации
проекта технического пере-
вооружения предприятия в
2011 году не производи-
лись. Хотя по этому проекту
в течение 36 месяцев, после
начала его реализации, бы-
ло использовано 40% смет-
ной стоимости, то есть свы-
ше 39 млн. грн. Реализация
была сперва рассчитана на
15 месяцев, сейчас данный
процесс перешел в долго-
строй, что потребует уже
дополнительных расходов.
Но продолжать это дело
надо, потому что мы задей-
ствованы в целевой про-
грамме «Ядерное топливо
Украины». 

Теперь, что касается те-
кущей ситуации на пред-
приятии и проблем 2012
года. Пока бюджетного фи-
нансирования нет. Здесь мы
активно сотрудничаем с ми-
нистерством, пытаемся что-
то сами сделать, но, извест-
но, в государстве сложная
финансовая ситуация, даже
на программу по ядерному
топливному циклу будет вы-
делено в 2012 году не 58
млн. грн., как в 2011-м, а
всего 25 млн. грн. Поэтому
говорить о том, что мы
прямо с завтрашнего дня
будем стабильно получать
зарплату и загружены рабо-
той, не приходится. Очень
напряженной остается сей-
час ситуация по энергоноси-
телям, на февраль мы отсро-
чили оплату за них с помощью
облгосадминистрации. Пос-
тупления других средств,
которые на этот год предви-
дятся, это, прежде всего, от
реализации не нужных нам
зданий, сооружений и обо-
рудования. А также активно-
го поиска инвесторов, реа-
льных среди них сегодня
есть два, ведутся перегово-
ры с ними и все, что на этой
стадии полагается делать.

Что касается заработной
платы, если мы не найдем
сейчас дополнительного ис-
точника финансирования, то

поступления средств на
нее, скорее всего, будут
идти от хозпродаж по цеху 
№    23.

Конечно, мы рассчиты-
ваем и на средства по ос-
новному контракту. Но наша
продукция специфическая,
узкопрофильная и больше-
го рынка, к сожалению, не
предвидится.

— Действительно, про-
шлый год был специфическим
по выполнению обязательств
Коллективного договора, —
отметил в своем выступле-
нии председатель первичной
профсоюзной организации
предприятия Василий Ки-
силев. — Но для админи-
страции «Циркония» этот
базовый трудовой документ
не стал законом. Хотелось
бы, подчеркнул докладчик,
сегодня остановиться не на
цифрах, сколько там выде-
лили матпомощи, или про-
платили на культмассовую
деятельность, различные
юбилейные даты работни-
ков и т. п., а на тех пробле-
мах, которые мешают пред-
приятию выйти из  прошло-
годнего кризиса.

По мнению профлидера,
все беды 2011 года возни-
кли с приходом некой упра-
вляющей компании, которая
появилась на предприятии в
сентябре со сменой гене-
рального директора. Ком-
пания, дескать, не имея на
то полномочий, нигде не
зарегистрированная, нега-
тивно влияет на социально-
экономическую и произ-
водственную деятельность
«Циркония». В коллективе,
по словам профлидера, соз-
рело явное недовольство и
действиями ее представите-
ля (как он сам себя предста-
вил) первого заместителя 
и. о. генерального директо-
ра предприятия по экономи-
ке и финансам Зверева В.
В., допустившего грубые на-
рушения в работе, не нахо-
дящего взаимопонимания с
работниками.

И в целом коллектив
оценивает работу новой ад-
министрации за эти три
месяца неудовлетворитель-
но, заявил председатель
профкома. Потому, что бы-
ло много обещаний, что
будет погашена задолжен-
ность по зарплате, что пол-
ноценно заработает пред-
приятие. А оказалось — все
это пустые разговоры.

Второй раздел колдого-
вора — заработная плата.
Можно много говорить о так
называемых заслугах, что
все-таки 29 декабря — 30
декабря погасили четырех-
месячную задолженность по
зарплате. Позор всей адми-
нистрации — и прошлой, и
нынешней, что дотянули к
крайностям. Скажу больше,
закончились сроки выплаты
зарплат и в целом за январь
текущего года.

У нас с 1 января, только
потому что 132 человека
уволились с предприятия,
из них 69 человек с основно-
го цеха, вот только благода-
ря им в кавычках работники
предприятия, весь коллек-
тив сегодня насчитывает
555 человек, перешли на
новые тарифы и оклады.
Других денег в ближайшее
время нет и, похоже, как
говорит и. о. гендиректора,
и ожидать нечего. Что же
тогда делается управленче-
ским аппаратом? Что всту-
пать снова в коллективный
трудовой спор, но это же не

метод. Когда полгода не
платить, а потом за один
день все выплатить. 

У нас очень низкая зара-
ботная плата, среднемесяч-
ная — 2300 грн., на 400 грн.
меньше средней зарплаты
по городу. Есть куда нам
стремиться, но для этого
надо, чтобы производство
работало. Мы не хотим, что-
бы на нас пальцем тыкали,
мол, «вы же ничего не де-
лаете, за что вам платить».
«Давайте нам работу, мы
хотим зарабатывать и полу-
чать заработную плату» —
вот что хотят люди. А когда
администрация ссылается
на то, что нет бюджета, нет
того и нет сего, то это дей-
ствительно иждивенчество.
Поэтому основная задача
нашей администрации —
обеспечить людей работой. 

Тем не менее мы подго-
товили также текст нового
Коллективного договора,
где заложены те социаль-
ные минимумы, которые на
сегодня имеются. Главное
обязательство, внесенное в
первый раздел, это разра-
ботка администрацией про-
изводственной программы
и утверждение финансового
плана. На календаре — вто-
рой месяц года, но до сих
пор этих двух документов
нет, как же можно рассуж-
дать, из чего будет заработ-
ная плата. Вот где главная
задача. Надеемся, что ад-
министрация прислушается
к нашим предложениям по
изменению структуры пред-
приятия, по наведению по-
рядка, именно в управлен-
ческом аппарате. В этой
ситуации, когда кризис вез-
де, когда нет контрактов,
когда изобилия нет, скажем
так, надо своими силами,
как ни трудно, преодолевать
эти экономические невзго-
ды.

Если тема выступлений
в прениях экономиста Бог-
дана Тимощука, производ-
ственного мастера Татьяны
Кузнецовой, начальника це-
ха Александра Землянко 
в основном соотносилась 
с проблемами, поднятыми
председателем прфкома, то
речь заместителя и. о. ген-
директора по производству
Константина Линдта про-
звучала под иным ракурсом.

— Здесь отмечалось
много обоснованных и не
обоснованных недостатков
в работе предприятия и,
прежде всего, администра-
ции. Пользуясь случаем
присутствия здесь руковод-
ства министерства и Атомп-
рофсоюза, хотел бы под-
черкнуть, что то, о чем здесь
шел разговор, является, на
мой взгляд, следствием,
плохим и серьезным след-
ствием накопившихся про-
блем и, в частности, ска-
жем, которые усугубились
2011 годом.

В цирконевой проблеме
и, будем говорить в отрас-
ли, я достаточно давно. И
вроде думал, что немножко
разбираюсь в этом вопросе.
Сегодня я нахожусь в ситуа-
ции и никак не могу понять,
мы мост строим вдоль реки,
поперек реки или, вообще,
не строим. Потому что,
известно, одной из обя-
зательных составляющих
производства ядерного
топлива завода, который
собираются создать в Ук-
раине, является цирконевая
компонента. Но никогда
еще за время существова-

ния, с 1995 года, первых
программ по созданию ЯТЦ
в Украине, на мой взгляд,
такого провального года в
цирконевой программе не
было вообще. Объясню по-
чему. Трудно было всегда,
безусловно. Но была опре-
деленная концепция, про-
грамма. Делалось все для
того, чтобы, пусть в непол-
ном объеме, но решать
вопросы.

Чем отличился 2011 год
и, собственно, дальше, с пе-
реходом на 2012-й. Прежде
всего тем, что все приклад-
ные научные разработки и в
прошлом и уже в этом году
полностью остановились.
Не ведутся никакие разра-
ботки по выдаче исходных
данных на проектирование
дальнейших переделов раз-
вития производства. То есть
мы себя тем самым на бли-
жайшие 2—3 года лишили
будущего. Возникает воп-
рос — почему? Ответа я
пока не услышал. Более
того, недофинансирование
предприятия в 2010 году по
научным разработкам выз-
вало у нас кредиторскую
задолженность в 2,5 млн.
грн., причем перед тремя
госпредприятиями: Харь-
ковский физико-техничес-
кий институт, Институт
титана в г. Запорожье и
УкрНИПИИпромтехнологии
в г. Желтые Воды. Они начи-
нают сейчас на нас подавать
судебные иски. И где-то к
концу года это будет кре-
диторская задолженность,
подтвержденная судом, но
не 2,5 млн. грн., а примерно
4 млн. грн. и больше. И это
на фоне того, что все
названные работы прекра-
щены, замерли. Те проек-
ты, которые выполнены, в
частности, по губке цирко-
ния, два года пылятся и
завтра уже можно будет об
этом говорить как о куче
бумаги, ибо они потребуют
пересмотра, переоформ-
ления.

Тот проект, о котором
говорил и. о. гендиректора,
— осуществить техническое
переоснащение технологи-
ческого производства, се-
годня малореализуем. По-
тому что он был разработан
в 2007 году на базе тогдаш-
них цен, утвержден в 2008
году и начал воплощаться.
Сегодня его реализовали на
40%, то есть мы целый тех-
нологический передел не
закончили.

По большому счету, хо-
телось бы понять: «Будет
цирконевое производство в
Украине или не будет? Если
будет, тогда что и как мы
делаем, по какому алгорит-
му?»

Дело в том, что если не
будет цирконевого произ-
водства, то много делать не
надо, еще один «2011 год» и
о тех цифрах, которые здесь
прозвучали, мы будем гово-
рить в прошедшем времени.
И тогда можно представить
себе будущее отечествен-
ного завода по фабрикации
ядерного топлива, который
будет напоминать наши
автомобильные заводы по
выпуску легковых автомо-
билей — кузов привезли и
четыре колеса. Раз — и у нас
есть автомобильная про-
мышленность, вроде бы как.

Назрела необходимость
быстрейшего решения этих
проблем, и, подчеркиваю,
не поддержание, ни туше-
ние пожара, как было в кон-

це прошлого года, это не
решает проблемы — только
загрузка производства, тех-
ническое переоснащение.
Только при работающем,
загруженном производстве
обеспечивается нормаль-
ная сохранность основных
фондов, сохраняется кадро-
вый состав и подготовка
новых кадров. Предложения
на этот счет определенные
есть, не согласные с ними,
давайте смотреть, но я не
помню никакого внятного
совещания по этому поводу.
Вот это страшно-полное от-
сутствие ясности завтраш-
него дня.

В отношении инвесто-
ров. Давайте не будем лука-
вить, сегодня их нет. Мы
находимся в состоянии, так
сказать, предварительных
переговоров и до конкрет-
ности еще очень далеко.
Главное, что инвесторы то-
же хотят понять, что хотим
мы, как государство Украи-
на, от этого цирконевого
производства.

Ну и тот вопрос, что
затрагивался в отношении
того, что у нас «болеет»
управление предприятия. Я
бы хотел сказать так, обра-
щаясь обратно же к мини-
стерству, как человек, всю
жизнь проработавший на
предприятии, государст-
венном, всегда оно им
было. И всегда была систе-
ма: есть министерство —
есть предприятие, строгая
вертикаль власти. Более
того, у нас даже в двух лицах
представлено министер-
ство как орган управления и
как председатель комитета
кредиторов. К сожалению, в
последнее время я как-то не
вижу управление власти
министерства. Всегда было
так: тот, кто принимает ре-
шение, должен отвечать.
Этого у нас сегодня не
происходит.

Выступления предста-
вителя министерства при-
сутствующие, безусловно,
ждали и рассчитывали на
открытый диалог. Петр Чер-
нов сам констатировал, что
вопросов к профильному
органу исполнительной вла-
сти было много и разных. Но
он в своей речи сконцентри-

ровался в основном на про-
блемах, поднятых Констан-
тином Альбертовичем Линд-
том, потому что, по его мне-
нию, они сформированы
более четко, понятно и кон-
кретно.

— Что касается плана
министерства и плана госу-
дарства относительно ГНПП
«Цирконий» и необходимо-
сти в цирконевой продукции
— задач по формированию
полного цирконевого цикла
никто не снимал. То есть
выполняйте задачу так, как
вы можете, а Минфин, уже

упоминалось, вас финанси-
ровать не будет. Вот при-
мерно такой ответ. Вы-
живайте, как хотите.

Сегодня мы делаем то,
что, по крайне мере, в
наших силах — это работа с
инвесторами. Константин
Альбертович сказал, что их
нет. Наверное, это вопрос
дискуссионный с точки зре-
ния того, что предложения
инвестора, заявленные на
бумаге и официально по-
данные на конкурс, суще-
ствуют. Диалог с ними про-
водится. Да, вопрос этот,
наверное, не имеет сейчас
четкого ответа, но в данной
ситуации философия мини-
стерства такова, что мы, по
сути, ведем работу в том
направлении, чтобы инве-
стор поддержал сегодняш-
нее производство и не дал
погибнуть тому, что на
сегодня имеется. Еще раз
подчеркну, цирконевая про-
дукция нужна и она будет
востребована, но сегодня
за нее никто платить не
готов, потому что ее попро-
сту нет, ее нужно созда-
вать. Госбюджет сегодня не
может это гарантировать,
да и Минфин выступает
против инвестиций со сто-

роны государства.
Да, предприятие сегод-

ня неконкурентноспособно
и фактически недееспособ-
но в настоящих рыночных
условиях.

— Украине нужен цирко-
ний или не нужен? (голос из
зала).

— Министерство сегод-
ня делает все возможное в
части защиты интересов
государства относительно
стратегического предприя-
тия стратегического нап-
равления. 

(Окончание на 4-й стр.)
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ЗВІТИ І ВИБОРИ: НА ЗАВЕРШАЛЬНОМУ ЕТАПІ

ВЫЖИВАНИЯ ГНПП «ЦИРКОНИЙ» 
существование всего ядерно-энергетического комплекса страны



В Україні китайську приказку стосовно реформ пере-
фразовують по-різному: коли людині бажають доброго, то
кажуть: «щоб тобі не довелося жити в часи реформ», а якщо
хочуть лихословити, чи побажати недоброго, то кажуть:
«щоб ти жив у часи реформ».

Про те, що жити при суцільних реформуваннях дуже
кепсько, можна пересвідчитися на прикладі існування в
роки незалежності таких важливих державних структур, як
Держгірпромнагляд та Державна інспекція з питань праці.
Їх головне завдання попередити, виявити порушення зако-
нодавства про умови праці, трудові відносини, одним сло-
вом, стояти на сторожі захисту інтересів та прав трудівників
на життя, здоров’я та працю.  

Картина дотримання законодавства саме в цій царині
досить неприваблива. 

В Україні порушуються права мільйонів працівників, щонай-
менше два мільйони людей виконують роботу без оформлення
трудових відносин і без соціальних гарантій, понад двісті мільяр-
дів гривень заробітної плати виплачується без сплати податків і
пенсійних внесків. Країна — серед найгірших за показниками
забезпечення права на безпечні умови праці. Рівень виробничо-
го травматизму — один із найвищих у Європі, а травматизм із
смертельними наслідками за останні два роки зріс, як і захворю-
ваність і смертність від професійних хвороб. У 2011 році вмерло
на виробництві 685 працівників, що на 41 більше, ніж у поперед-
ньому. Десятки тисяч випадків виробничого травматизму прихо-
вуються, а значна частина зареєстрованих переводиться до не
пов’язаних із виробництвом. Мають місце факти, коли не забез-
печуються соціальні компенсації потерпілим та членам сімей
загиблих.

Чи можуть згадані вище структури нормально функціонува-
ти та виконувати покладені на них обов’язки в умовах постійних
реконструкцій? За роки незалежності в Держгірпромнагляді
реформування структури відбулося вісім разів. У результаті кіль-
кість перевірок зменшилася на 18%, зупинки виробництва через
порушення норм безпеки — на 13%. Структура підпорядковува-

лася то Мінпраці, то Міністерству надзвичайних ситуацій, то вже
новому Міністерству соціальної політики. Природно, що кожна
реорганізація призводила до втрат, як державних коштів, так і
зниження соціальної захищеності працівників.

Реформування Держінспекції праці здійснювалося без
науково-обгрунтованого визначення доцільності, можливих
негативних наслідків, призводило до зникнення таких важливих
функціональних завдань, як експертиза умов праці, погіршення
умов праці працівників, зменшення їх чисельності у структурі (у
чотири рази). Стало традицією поступово обмежувати повнова-
ження Держпраці та Держгірпромнагляду. Все це відбувалося
під натиском бізнесових структур, яким дуже не подобалося,
коли представники цих структур боролися за наведення поряд-
ку в охороні праці та трудових відносинах. Нещодавно прийнято
Закон України «Про основні засади державного нагляду (контро-
лю) у сфері господарської діяльності», який суперечить чинним в
Україні Конвенціям Міжнародної організації праці №    №     81 і 129 на
право інспекторів відвідувати підприємства без будь-яких обме-
жень у будь-який час. 

Верховна Рада  торік змінила статтю 19 Закону України «Про
охорону праці», знизивши можливі мінімальні витрати робото-
давця на охорону праці більш ніж у десять разів. До чого це при-
зводить? До збільшення травматизму. До того ж із річної статис-
тичної звітності вилучено розділ «Витрати на охорону праці».
Громадськості стало відомо про те, що готуються проекти указів
Президента стосовно чергового реформування органів нагляду
у сфері праці, об’єднання цих двох наглядових функцій.
Обговоренню саме цього питання й було присвячене засідання
круглого столу у Федерації профспілок України на тему
«Перспективи об’єднання наглядових повноважень державних
органів у сфері праці, його впливу на рівень безпеки і захище-
ність працівників». Відбулася також прес-конференція для жур-
налістів «Державний нагляд у сфері праці».

Основна мета цих заходів — привернути увагу суспільства
до ситуації, яка склалася нині у сфері державного нагляду, конт-
ролю за дотриманням законодавства, безпеки праці. 

Основним під час обговорення стало питання забезпечення
відповідності законодавства України стосовно нагляду у сфері
праці нормам Конвенцій МОП. У заході взяли участь представ-
ники багатьох відомств, причетних до питань праці, зокрема
Інституту медицини праці, Державної санітарно-епідеміологічної
служби, Національного науково-дослідного інституту промисло-
вої безпеки та охорони праці, органів соціального партнерства,
органів виконавчої та законодавчої влади, експерт Міжнародної
організації праці Жоакін Нунеш.

Профспілки, за словами заступника голови ФПУ Сергія
Українця, висловили занепокоєння посиленням негативних тен-
денцій у сфері нагляду за дотриманням законодавства про
працю в Україні, спробами різко обмежити інспекційні можли-
вості відповідних державних органів, мотивуючи це економічним
врегулюванням. 

Позиція профспілок підтримана більшістю учасників кругло-
го столу. Вони констатували, що передбачувана інтеграція орга-
нів державного нагляду у сфері праці має відбуватися з метою
досягнення збалансованого результату — різкого зменшення
кількості порушень трудових прав, підвищення рівня безпеки на
виробництві, виконання норм національного і міжнародного
законодавства у сфері праці, широкого застосування взаємодії з
представниками профспілок та забезпечення системності і про-
зорості в діяльності державних наглядових органів. Таку позицію
підтримували і керівники Держгірпромнагляду і Держпраці
Олександр Хохотва і Андрій Черкасов.

Учасники круглого столу виробили звернення до Прези-
дента України, народних депутатів, Уповноваженого Верховної
Ради з прав людини, Кабінету Міністрів, Генеральної прокуратури
профспілок і об’єднань з проханням підтримати позицію щодо
розроблення збалансованої системи ефективного державного
нагляду за додержанням в Україні конституційних прав громадян
на здорові та безпечні умови праці із врахуванням сучасного
стану охорони праці та національних умов, приведення законо-
давства у цій сфері до міжнародних норм, висловилися за прове-
дення семінар-тренінгів в рамках соціального партнерства, а
також за створення Національної стратегії безпеки праці.

Петро ШВЕЦЬ
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ЗВІТИ І ВИБОРИ: НА ЗАВЕРШАЛЬНОМУ ЕТАПІ

УМОВИ ТА ОХОРОНА ПРАЦІ В УКРАЇНІ: ПОЗИЦІЯ ПРОФСПІЛОК

ФИЛОСОФИЯ ВЫЖИВАНИЯ ГНПП «ЦИРКОНИЙ» 
ставит под угрозу существование всего ядерно-энергетического комплекса страны

(Окончание.
Начало на 2-й стр.)
Добавлю к этому, что

сейчас находятся в таком же
бюджетном дефиците ос-
новные предприятия атом-
ной промышленности, как
ГП «ВостГОК» и строитель-
ство завода по фабрикации
ядерного топлива. Пути
выхода из ситуации нахо-
дятся, что называется, с
боями, но, по сути, произ-
водства и эти проекты раз-
виваются.

Ответы Петра Чернова
на вопросы представителя
профкома.

— Профком обращался
уже с этим вопросом к ми-
нистру, теперь задаем его
вам: «Что это за управляю-
щая компания? Пока ответа
мы не получили».

— По поводу так назы-
ваемой компании. Давайте
с этого момента мы будем
иметь отчет относительно
того, что если еще у нас упо-
минание об этом произой-
дет в той или иной степени,
тогда я буду отвечать на
этот вопрос. А сейчас я не
знаю, что это такое. От-
носительно Зверева, он наз-
начен руководителем пред-
приятия, приказом.

— Мы направили в ми-
нистерство документы, под-
тверждающие злоупотребле-
ния служебным положением
первого заместителя гене-
рального директора ГНПП
«Цирконий» по экономике и
финансам с просьбой про-
вести служебное расследо-
вание. По этому вопросу
какое-то решение принято
министром?

— Эта информация была
обсуждена в присутствии
руководителя «Циркония», в
том числе и Зверева. Ду-
маю, по этому случаю руко-
водство предприятия будет
принимать свое решение.

Петра Чернова букваль-
но не отпускали с трибуны,
боевой дух в зале, эмо-
ции смягчил председатель
профкома, призвав собрав-
шихся не дискутировать, в
частности, по поводу неудо-
влетворенности ответами
министерского чиновника.

В этом контексте Пред-
седатель Атомпрофсоюза
Валерий Матов, выступая,
высказал мнение, что участ-
ники собрания несколько
удалились от главной темы
разговора.

— Сегодня конференция
трудового коллектива, для
которого встает вопрос но-
мер один, как будет жить
дальше. Все мы прожили
2011 год, знаем, как было
тяжело, чем занимались, ка-
кие вопросы поднимались,
как они решались. Начался
2012-й, история повторяет-
ся десятилетней давности.

Все то же — подождем, пои-
щем, в частности инвесто-
ров. Не будет инвесторов в
ближайшие несколько лет в
Украине при таком подходе.
Поймите правильно, то, что
говорится денег в бюджете
нет, их нет. Но и отраслевое
руководство, заинтересова-
но ли оно в развитии наших
предприятий? Вот тут упо-
миналось о ВостГОКе и про-
чее. Да, ВостГОК ждет поч-
ти та же горькая судьба.
Сколько бились за перс-
пективу, за присоединение
снова к комбинату Ново-
константиновской шахты. С
помощью профсоюза отвое-
вали, создали там незави-
симый профсоюз, потом его
похоронили, но честь кол-
лектива и предприятия отс-
тояли. Государство сразу
обнулировало это как свою
поддержку. Никто этому не
возразит. Я в отрасли ро-
дился и вырос. И прямо
скажу, что сегодня со сторо-
ны государственных орга-
нов идет иждивенчество, и
та частая сменяемость в
верхах исполнительной вла-
сти понятна, и ждать эффек-
тивного управления с ее
стороны напрасно. Я про-
жил 12 министров, это толь-
ко в Министерстве топлива
и энергетики, а Атомпроф-
союз обслуживает еще МЧС,
Минпромполитики, Минзд-
рав и т. д., где такие же
кадровые пертурбации. Мы
прожили четырех премье-
ров, что-то сдвинулось да-
льше разговоров. Прожили

несколько целевых про-
грамм, начиная с 1995 года,
сегодня мы уже говорим 
о заводе по фабрикации
ядерного топлива. Создали
концерн «Ядерное топливо»,
членом правления которого
являюсь. Чем занимается
концерн? Да, посадили его на
плечи ВостГОКа, с 95% фина-
нсированием. На предприя-
тие, которое через раз нор-
мально дышит, навесили бук-
вально все. И это мы создаем
свою программу по ЯТЦ?

По «Цирконию» сегодня
четко надо определить за-
дачу. Профсоюз не бюджет-
ная организация, не бюд-
жетное предприятие, если
государству программа нуж-
на, оно должно найти источ-
ник. А не так — вы работай-
те, а мы будем искать, или
вы там сами организовы-
вайте. С кем работать, с кем
организовывать, когда се-
годня на уровне министер-
ства заместителя министра
нет, который занимался
атомной энергетикой, про-
мышленностью. То, что сей-
час на преприятии ясности
по зарплате нет, ее быть не
может реально, когда нет 
ни производственной про-
граммы, ни финансового
плана. Завтра Кисилев по
этому поводу будет бомбить
Председателя Атомпроф-
союза, и правильно будет
делать. У нас рабочий день
начинается с разговора с
ним в семь, восемь часов
утра и так в течение дня.
Если не позвонил Кисилев, у

меня температура подыма-
ется, думаю, что-то случи-
лось или деньги большие
зашли, или легли совсем. Я
не приукрашиваю. Поэтому
давайте сегодняшним ре-
шением конференции пору-
чим профсоюзному комитету
вместе с ЦК Атомпрофсою-
за поставить вопрос перед
министром. Некуда уже да-
льше идти и терпеть не
надо. Необходимо общими
усилиями максимально за-
действовать процедуру уре-
гулирования назревших
проблем. По крайней мере,
понимание со стороны ми-
нистра есть. Сошлюсь на
один простой пример, когда
в прошлом году было постав-
лено под угрозу, по экономи-
чески активным предприяти-
ям, выполнение Отраслевого
соглашения, сообща мы
нашли нормальное решение
вопроса. И в этом году мы
уже подписали Отраслевое
соглашение, которое отлича-
ется от Генерального в луч-
шую сторону, сохранило
приоритетные позиции. Поэ-
тому, когда мы говорим о
социальной защите, надо
иметь постоянную загрузку
коллектива, чтобы люди не
приходили на работу и их
упрекали, что они  ничего не
делают. Это не задача работ-
ников — это обязанность
руководства предприятия
обеспечить фронт работ.

Участники конференции
трудового коллектива оце-
нили работу администрации
по организации выполнения

колдоговора за 2011 год 
как неудовлетворительную,
а также выразили недове-
рие первому заместителю
и. о. генерального директора
предприятия.

Отчетно-выборная проф-
союзная конференция, об-
судив отчет профсоюзного
комитета предприятия за
пятилетний период, призна-
ла работу профкома удовле-
творительной.

Открытым голосованием
собравшиеся единогласно
снова избрали председате-
лем первичной профсоюз-
ной организации Василия
Кисилева, впервые оказав
ему такое коллективное
доверие еще в 1995 году.

Сегодня можно смело
утверждать, что в значите-
льной степени ГНПП «Цир-
коний», находящееся в бан-
кротстве з 2002 года, еще
живет — это заслуга проф-
кома и его председателя —
бойца Василия Игнатьевича
Кисилева. В своей работе
он преследует две основ-
ные цели — заботиться о
трудовом коллективе и раз-
витии предприятия. Послед-
нюю ему выполнять все
сложнее и сложнее, так как
само государство, которое
имеет свои АЭС, свой уран,
свой цирконий, оттягивает
осуществление мероприя-
тий по созданию ядерно-
топливного цикла и разви-
тию атомно-промышленного
энергокомплекса в целом. 

Фотоинформация
Николая ВАРЧИНОГО

Головний чинник безпеки — людина!


